
 

EMPL JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Koht: EMPL, Toompuiestee 24 

Aeg: 11.06.2024, 10.00-12.00  

 

Osales 12 juhatuse liiget:  Ando Jukk, Gert Rahnel (veebis), Ivar Dembovski, Jaak Nigul, 

Jaano Haidla, Jüri Külvik, Lauri Raid, Linnar Pärn, Meelis 

Kall, Rain Pärn, Raul Kirjanen, Silver Rõõmussaar,  

Puudus:  Marko Kajandu, Jaan Kers, Mait Kaup, Martti Kork, Tõnu 

Saaber 

 

EMPL tegevmeeskond Henrik Välja, Helena Täär, Jaan Lindmäe, Kerli Alliksaar, Gea 

Otsa 

 

Päevakord 

 

1. Infod 

• Saime KIK-lt toetust Puuinfo tegevustele 63 720€ 

• Toimus kohtumine Wallenberg Foundation esindajatega nende algatatud metsa- ja 

puidusektori manifestiga liitumiseks millega soovitakse Euroopas vähemat 

reguleerimist metsadele võttes rohkem arvesse regionaalseid eripärasid ning puidu 

asendusefektiga arvestamist 

• Sotsiaaldemokraatide fraktsiooniga kohtumine Riigikogus. Kohtumisel osalesid Madis 

Kallas ja Jaak Aab. Madis Kallasele pakkusid väga huvi kaitsealade teemad ja 

vabatahtliku kaitse võimalikkus.  

• Kaitsealade võrdlusuuring oleks vaja tellida mõnelt väliselt asutuselt, mis töötaks 

sarnaselt EY sotsiaalmajandusliku mõju uuringuga. Kui palju on erinevates riikides 

metsa kaitse all ja millised on piirangud.  

▪ Soome, Rootsi, Austria, Poola, Läti… 

▪ Maismaa kontekstis, mitte ainult metsamaa.  

▪ Uurime Põhjamaade kolleegidelt jm, mis info hetkel olemas on.  

o Juhatuse otsus: Kaardistada mis on olemas ja koostada lähteülesanne uuringu 

tellimiseks ja leida võimalikud pakkujad.  

• Juhatuse sisend ja arutelu: Kaasamisprotsessis ja muutuste nõudmisel peame minema 

välja konkreetsete seadusemuudatuse ettepanekutega kus oleme muudatuspunktid 

sõnastanud vajalikul viisil ning need edastada. Kaasata advokaadibürood vajadusel.  

• Kliimaministeeriumi asekantsleri Antti Toominguga kohtumiselt: 

o Plaanitav LKS muudatus, millega keelatakse lageraied piiranguvööndites 

mõjutab 80 000 ha erametsa kuna RMK on juba oma strateegias 

piiranguvööndites lageraied välistanud (häil- ja aegjärkne raie lubatud) 

o Võimalus rajada istandusi hall-lepikute, harvikute ja söötis põllumaa asemele 

(tuhaga väetamine lubatud).  

▪ Potentsiaal 70 000 ha, ootus 500 ha/aastas 



 

o Lisanduvaid piirangualasid maismaale plaanis 96 000 ha, millega jõutakse 

Kliimaseaduses seatud kolmandiku maismaa kaitse eesmärgini 

▪ Sellest metsa 43 000 ha, sh erametsa 1600 ha 

o RMK raiemahud plaanitakse edaspidi kinnitada 5 aastaks 

• EMPL seisukoht: 

o Kliimaseaduse 30% maismaa kaitse alla võtmise eesmärgi täitmisel peab arvesse 

võtma kõiki piiranguid; lisaks riiklikele looduskaitsepiirangutele ka KOV seatud 

rohevõrgustiku, KAH alade jne piiranguid  

• Koostatud seisukohad RED III ülevõtmise eelnõule 

• Koostatud täiendused kliimaseaduse eelnõu projektile 

• Koostatud seisukohad energiamajanduse korralduse muudatuste seaduse eelnõule 

• Osalemine Riigikogu rahanduskomisjoni istungil maamaksu muudatuste eelnõu osas 

• Mullaseire määruse info – metsandus peab võtma mullastiku enda teemaks, muidu 

võivad sealt tulla meile piirangud. Teadlastelt on tellitud töö, et mullastiku kaart tuleks 

võimalikult kiiresti ära uuendada. Turvasmullad on meie jaoks kõige suurem oht. 

Mullastikukaardi uuendamisel peaks turvasmuldade osakaal vähenema kuna 

kuivendatud alad peaksid olema muutunud mitte turvasmuldadeks tänaseks mis 

mõjutaks positiivselt ka LULUCF arvestust.  

• Roheväidete direktiivi info – ütleb, et kui väita midagi toote rohelisuse kohta, siis tuleb 

suuta seda tõestada.  

 

2. EMPL eelarve 

Liikmemaksud langevad 2025 aastal u 150 000€.  

Euroopa projektide rahastus? 

Kas on Eestis projekte, kuhu sobiksime? 

 

3. Kommunikatsioon 

• Meedias hoidsime fookuses metsa- ja puidutööstuse mõju Eesti majandusele ning 

investeeringuid.  

• Pressiteade koos Swedbankiga 20. mail puidutööstuse investeeringutest 

• 23.05 Ernst & Young sektori sotsiaalmajandusliku analüüsi tutvustusseminar ja arutelu 

otsustajatele, majandusanalüütikutele ja majandusajakirjanikele. Lisaks pressiteade ja 

kajastused meedias.  

• Kaks artiklit ajakirja TööstusEst (ilmuvad juunikuus) – Ernst & Young analüüsist ning 

viimaste aastate mõjudest tooraine kättesaadavusele.  

• Töö LULUCF koalitsiooniga. Kliimakindla majanduse seaduse seisukohad, kontakt 

Vabariigi Presidendi kantseleiga taustakohtumiseks Presidendiga. 

• 8.05 EMPLi strateegiapäev – workshop, süntees, strateegia teekaardi koostamine. 

• Koostasime juhatusele sõnumid Erametsaliidu korraldatud 29.05 maaomanike 

meeleavalduse jaoks.  

• RMK koordineerimisel ettevalmistused Arvamusfestivali metsalava jaoks. EMPLi 

paneel: Kuidas saab Eesti innovaatilise metsariigina maailmas sama tuntuks kui e-



 

riigina? Esinejad: Katrin Jõgi (Fibenol), Kristjan Tõnisson (RMK), Siim Tuksam 

(puitarhitektuuri kompetentsikeskuse PAKK kaasasutaja), Taavi Kotka, visionäär ja 

ettevõtja 

• Kaks EMPL podcasti episoodi: majandus- ja IT ministri Tiit Riisaloga 

konkurentsivõime taastamise ja tööstuspoliitika teemal ning Eesti Erametsaliidu 

juhatuse esimees Ants Erikuga, millised plaanid ja ootused on 29.05 maaomanike 

meeleavaldusele.  

• Jätkusid septembris toimuva Metsarahvapäeva ettevalmistused. Selgus, et rahastust 

KIK ei anna. 

 

Erametsaliidu meeleavaldus 

Eesmärgid: 

• Näidata otsustajatele, et MTÜ Erametsaliidul on mõju ja jõudu - meid tasub kuulata! 

• Suurendada otsustajate valmisolekut meie nõudmistele vastu tulla. 

• Luua sektoris ühtsust ja tõsta Eesti Erametsaliidu mainet ning mõju liikmeskonna seas. 

• Vähemalt 500 osalejat (miinimum). Ideaaleesmärk: 1000. Sisekommunikatsioon 

suurim väljakutse. 

• Nõudmised: hüvitiste tõstmine, maade asendamine, maamaks, (piirangute laiendamise 

peatamine). Esitati eelnõu koos seletuskirjaga. 

• Selgitada avalikkusele metsaomanike muret, väga lihtsad sõnumid 

 

Tulemused ja mõju 

• Registreerus 800 inimest, kellega on liidul edaspidiseks otsekontakt. Kohale tuli 600-

700 inimest. 

• Riskina kaardistatud avalik vastasseis looduskaitsega jäi ära - ilmus paar avamuslugu, 

aga aktivistide tegevus jäi nende väikestesse gruppidesse. 

• 89 kajastust 36 väljaandes, mille katvus on ligi 6 mln - ehk iga täiskasvanud Eesti 

elanikuni jõudis sõnum kuu aja jooksul keskmiselt 5 korda. Täpselt sihitud turundus. 

• Osalejate tagasiside väga positiivne (9,1/10) 

• Konflikte õnnestus vältida 

• Kõik erakonnad peale Reformi kohal 

• 19.06 ümarlaud. Kõik kutsutud olid kohe nõus osalema  

 

Järeldus: 

• EMPLil on kommunikatsiooni koordineerimine v heal tasemel 

• Loeb emotsioon ja “väikese inimese” lugu 

• Soliidne ja rahulik → võimalus läbi rääkida 

• Toetav massiivne kommunikatsioon ja turundus vajalik nii osalejate jaoks kui ka 

otsustajate mõjutamiseks 

• Põllumeeste/talunike/omanike tugi oli otsustajatele väga mõjus (ehkki kohale tuli vaid 

veidi talunikke + juhid) 

• Loodud momentumi ärakasutamine edasiseks 

 



 

4. Metsa ja puidusektori strateegiakaart aastani 2030. 

 

Kas oleme valmis üldkoosolekul seda tutvustama? 

Ando: kuidas selle teemaga edasi läheme? Jääb meie siselisti või läheb ka väljapoole? 

Käesolev dokument on mõeldud siselisti (tegevmeeskond, juhatus). Üldkogul võib jagada kui 

töödokumenti, aga listi veel ei saada.  

 

5. Metsarahvapäeva korraldamine 

• Ei saanud KIK toetust 

• Algne eelarve 100 000€, võimalik vähendada 75 000€-le.  

• Algne plaanitud sektori panus (EMPL, RMK ja Erametsaliit) 25 000 – 30 000€ 

o Erametsaliit ei ole võimeline, ega huvitatud panuse suurendamisest 

o RMK kahevahel, küsib ürituse vajaduse ja efektiivsuse kohta 

• Kolm aastat korraldatud, bränd ja tuntus on välja töötatud. Ürituse käivitamisel 

teadvustasime, et selle käima saamine võtab mitu aastat aega, eelmine aasta oli esimene 

edukas aasta, kus osalejaid palju 

• Kas EMPL-i poolt näeme endiselt vajadust n.ö sektori avatud uste päeva vastu ja 

ettevõtted on valmis ürituste selle raames korraldama? Tahame hoida väljatöötatud 

brändi tuntust elus? 

 

Juhatus: hinnata mida on võimalik teha 30 000€-ga? 

Juhatus leiab, et üritusega tuleks jätkata, tuleb leida viis kuidas jätkata väiksema eelarvega. 

Kaasata üliõpilasi? 

 

 

Koosolekut juhatas Protokollis 

Henrik Välja  Kerli Alliksaar 

tegevjuht büroojuht 


